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Onderwerp: Samenvoegen Herijken Kompas op De Noord met Vitaal Platteland 'Vitaliteitsimpuls kleine kernen' 

Probleemstelling: 
Beide projecten staan momenteel, vanuit verschillende beleidsterreinen, op de bestuurlijke agenda's en 
bestrijken hetzelfde gebied, dit biedt kansen om het beleid meer integraal op te pakken. Tevens wordt 
overvraging' van inwoners op deze wijze voorkomen. Om dit te realiseren is het wel nodig de beide trajecten op 
elkaar te laten aansluiten. Dit betekent wellicht een vertraging van enkele maanden voor het proces rondom de 
bibliotheek. 

Concept besluit (max. 10 regels) Het college besluit 

Het college besluit: 
1. Deze twee projecten te verknopen en naar betrokken partijen te communiceren 
2. Wethouder Stam aan te wijzen als projectwethouder vanwege de relatie met de Regionale Sociale 

Agenda en het inhoudelijke zwaartepunt van de acties in het kader van De Kanteling 
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BESTUURSDIENST I ADVIES AAN BURGEMEESTER EN WETHOUDERS 

Onderwerp: Samenvoegen Herijken Kompas op De Noord met Vitaal Platteland 'Vitaliteitsimpuls kleine kernen' 

Bevat het advies alle elementen? Raadpleeg hiervoor de checklist voor B&W-adviezen 

Toelichting: 
De afgelopen periode is regelmatig gesproken over het herijken van Kompas op De Noord. In het portefeuile-
houdersoverleg Welzijn, MFA's, Vrijwillers, enz. was de aanpak daarvoor al eens besproken. 

Terwijl daar (in concept, op papier) stappen voor werden gezet bleek dat vanuit afdeling W O C een 
subsidieaanvraag is gedaan voor "Vitaal Platteland" -) Vitaliteitsimpuls Kleine Kernen (VIKK). 
Dit project komt voort uit de provinciale Regionale Sociale Agenda (RSA). Dit project is primair ingestoken vanuit 
de kantelinggedachte. Binnen dit project wordt samengewerkt met de provincie en met een aantal gemeenten in 
Noord-Holland, zoals o.a. Schagen, Medemblik, Schermer, Haarlemmerliede en Heerhugowaard. Om hier handen 
en voeten aan te geven, is een bovenregionale projectgroep in het leven geroepen, waar Heerhugowaard zitting in 
heeft. Doel is een proces binnen kleine kernen te starten om vanuit vitaliteit en eigen kracht van inwoners zelf het 
voorzieningenniveau (breed) te beoordelen en zo mogelijk te versterken. 

Uit overleg tussen beide afdelingen en na overleg met de wethouders Kwint en Stam, waarbij ook wethouder 
Dickhoff aanschoof, is op 30 januari 2013 afgesproken om beide processen (herijken Kompas op De Noord en 
VIKK) aan elkaar te koppelen. Dit omdat voor beide onderwerpen ingezoomd wordt op hetzelfde gebied en dus 
dezelfde inwoners zullen worden benaderd. Op deze wijze versterken beide projecten elkaar en wordt voorkomen 
dat inwoners twee keer worden bevraagd door de gemeente. 

In het overleg van 30 januari ook afgesproken dat deze afspraak gevolgd zou worden door een B&W-voorstel, 
waar dit voorstel het gevolg van is. 

Een van de punten waar ook nog duidelijkheid over moet komen, is de primair politiek verantwoordelijke 
wethouder. In het verleden was wethouder De Boer projectwethouder van Kompas op De Noord; wethouder Kwint 
kwam vervolgens met het verzoek een 'rondetafelgesprek' te organiseren in De Noord Daarna zijn de wethouders 
Dickhoff (Bibliotheek) en Stam (RSA) in beeld gekomen. Hieruit blijkt al het integrale karakter. 

Thans wordt voorgesteld wethouder Stam als projectwethouder aan te wijzen, gezien haar relatie met de 
Regionale Sociale Agenda en het (vermoedelijke) zwaartepunt van de uit het proces voortvloeiende projecten 
(Kanteling -eigen kracht), maar ook haar portefeuille Vastgoed. 

Kernpunten van beide ontwikkelingen: 

a. Kompas op De Noord: 
De gemeente en Dorpsraad De Noord (nu Wijkpanel) hebben in het Wijkontwikkelingsplan Kompas op De Noord 
afspraken gemaakt en vastgelegd tot 2015. Omdat het einde daarvan in zicht is en er veel tot stand is gekomen is 
het goed om terug te kijken, maar óók om vooruit te kijken: De wereld ziet er nu heel anders uit dan in 2004-2005 
toen we aan Kompas op De Noord begonnen. 

Een van de aanleidingen om samen met de Dorpsraad (tegenwoordig: Wijkpanel De Noord) de gemaakte 
afspraken tegen het licht te houden is lnfo(N)oord gevestigd in de dependance Bibliotheek Noord in het gebouw 
Rondeel. Als onderdeel van de bezuinigingen is door afd. Publiekszaken de functie van dependance gemeentelijk 
Infocentrum ingebracht. Met de huidige communicatiemiddelen is een dergelijke publieksfunctie overbodig 
geworden, terwijl in de praktijk ook blijkt dat het aantal bezoekers (buiten de bibliotheekfunctie) beperkt is. 
Ook voor de andere partners in lnfo(N)oord is er het nodige veranderd: de digitale dienstverlening van de bancaire 
wereld heeft sindsdien een enorme vlucht genomen, waardoor het aantal bezoekers van het Infopunt Rabobank al 
lange tijd zeer gering tot nihil is. 
Vanuit goodwill en maatschappelijke betrokkenheid naar bewoners in De Noord toe bleef Rabobank ook na 
verstrijken van datum overeenkomst haar bijdrage in de exploitatie van lnfo(N)oord voldoen. 
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Hetzelfde geldt eigenlijk ook voor Woonwaard. Navraag leert dat Woonwaard de overeenkomst heeft opgezegd en 
geen bijdrage meer verstrekt in de exploitatie. 

Wat de bibliotheekfunctie zelf betreft: Zonder exact te weten wat het beleid van de Bibliotheek in de toekomst zal 
zijn, is wel al bekend dat binnen de wereld van het bibliotheekwerk ook de nodige veranderingen op stapel staan 
met het oog op de verdergaande digitalisering. Daarnaast maakt een bezuinigingstaak ook dat de Bibliotheek zich 
nader buigt over hoe De Noord te bedienen. Andere vormen zijn denkbaar. 

Andere aanleidingen voor de 'herijking' is de wens van wethouder Kwint om een rondetafelgesprek te organiseren 
in De Noord waarvoor dit onderwerp mede zou dienen, alsmede de afspraak destijds met de dorpsraad om de 
Visie Kompas op De Noord 2009-2015 halverwege te evalueren. Het is inmiddels 2013: de einddatum van de visie 
komt al in beeld. Er is veel goeds tot stand gekomen, zowel inhoudelijk (de diverse projecten) als wat beeldvorming 
betreft van de inwoners van De Noord en Veenhuizen richting 'gemeente'. 

Inhoudelijk: Wat het thema Wonen betreft: de tweede fase van Noordereiland is in aanbouw en wordt voor de 
bouwvak van 2013 opgeleverd. Daarna zal er woonrijp gemaakt worden en wordt daarna de openbare ruimte 
formeel aan de gemeente overgedragen. 
Wat thema 'wonen' betreft komt in beeld dat ook in De Noord sprake is van vergrijzing terwijl de woningvoorraad 
daar niet op aansluit (relatie met wonen met zorg op maat aan huis en domotica). 

Wat thema werkgelegenheid en bedrijvigheid betreft: Nadat gemeenteraad de Toekomstnotitie Glastuinbouw heeft 
vastgesteld in juni 2009 is dit onderdeel steeds onder de aandacht gebleven. De Provincie NH heeft uiteindelijk 
Grontmij opdracht gegeven een business case te maken voor herstructurering en verduurzaming van het 
Altongebied. De business case wordt 13 maart officieel overhandigd aan gedeputeerde J . Bond en wethouder M. 
Stam. 

Het thema 'recreatie' is in KoDN niet zo goed uit de verf gekomen. Met de Nota 'Naar Buiten!' heeft de gemeente 
een visie op het recreatief gebruik van het buitengebied uitgebracht. In de uitvoering zijn nu diverse contacten met 
partijen in het gebied. 

b. Vitaal platteland -* Vitaliteitsimpuls Kleine Kernen: 
Doel van het project is om meerjarig - in principe gedurende de looptijd van de R S A ' s - een impuls te geven aan de 
sociaal-economische vitaliteit en de leefbaarheid van kleine kernen in Noord-Holland. 
Stand van zaken op dit moment: de bovenregionale projectgroep is bezig met de selectie van een extern bureau 
die een vitaliteitsscan voor kleine kernen ontwikkelt en uitvoert. De projectgroep ziet het als een voordeel dat een 
onafhankelijk bureau op objectieve wijze de vitaliteit van kleine kernen in beeld brengt, waarbij de nadruk ligt op het 
proces om eigen kracht van inwoners aan te boren. Vanuit die positie kan advies gegeven worden aan gemeenten, 
bewoners (dorpsraden) en instellingen. Het bureau speelt daarnaast een rol als secretaris/projectbegeleider van 
het project. 

De vitaliteitscan gaat in op zaken, zoals: 
» sociale binding (cohesie, eenzaamheid, verenigingsleven, vrijwilligerswerk, etc). 
» ontmoetingsplekken 
» sociale infrastructuur (inclusief sport, cultuur) 
» detailhandel en bedrijvigheid 
» identiteit 
» vervoer/mobiliteit 
» welzijn, zorg en dienstverlening, inclusief domotica IICT 
« jeugd en onderwijs 
« woonkwaliteit 
« demografie I bevolkingsprognose 

De scan is niet bedoeld om een compleet en wetenschappelijk onderbouwd beeld te geven. De scan zoomt juist in 
op de in het oog springende en urgente sterke en zwakke punten, kansen en bedreigingen. De kracht van de scan 
zit in de concrete toepasbaarheid en nodigt derhalve uit tot actie: wat kunnen we (de inwoners voorop) morgen en 
overmorgen doen om de leefbaarheid te vergroten? 

De verwachting is dat vanuit dit proces bijvoorbeeld acties ingezet kunnen worden voor Wonen-Welzijn-Zorg 
(woningvoorraad in relatie tot vergrijzing en mensen zo lang mogelijk thuis laten wonen opplussen, domotica, 
enz.), ontmoetingsfunctie. En mogelijk levert het ook nieuwe kansen op voor het gebouw Rondeel alsmede voor de 
bedrijvigheid in het gebied (Toekomst Alton?) 
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Voor-en nadelen van samenvoegen: 
Voordelen zijn: 

» Integraal beeld van de kleine kern 
» Beeld naar buiten toe-^ voorkomen van 'overvraag' deelname inwoners; 
» Samen optrekken met andere gemeenten en provincie (kennis delen) 
» Kosten: in eerder stadium is door gemeenteraad vanuit eigen middelen ISV voor Kompas op De Noord 

(afhechten losse eindjes) C 10.000,- beschikbaar gesteld. Doordat e.e.a. nu wordt opgepakt vanuit de 
subsidieregeling Vitaal Platteland is de verwachting dat dit ruimschoots voldoende zal zijn en er 
waarschijnlijk zelfs geld overblijft, wat dan automatisch weer terugvloeit. 

» Meerwaarde doordat er een vitaliteitscan gemaakt wordt, waaruit vervolgens projecten (acties of 
maatregelen) kunnen voortvloeien. 

» De scan laat ook zien wat nu al op orde is!! 

Nadelen zijn: 
» Samen optrekken -} proces neemt iets meer tijd in beslag; 
» Doordat de bovenregionale projectgroep pas onlangs gestart is, loopt het proces rondom herijking van 

Kompas op De Noord (enige) vertraging op. Verwachting is dat dit niet meer dan enkele maanden zal zijn. 

Voorstel om nadeel beperken: 
Na intern overleg op 11 maart jl bleek dat er toch een bepaalde tijdsdruk rust op de Herijking van Kompas op De 
Noord en dan met name voor het onderdeel Rondeel met de functie lnfo(N)oord. Wat moet er met het gebouw 
gebeuren na vertrek van lnfo(N)oord en mogelijk de bibliotheek? Er blijven nog functies achter, zoals de 
kleedkamers van Hugo Girls en Buitenschoolse opvang Pinkeltje. 

Na overleg tussen de beleidsmedewerkers van W O C , W B en S R O zijn we tot de conclusie gekomen dat het 
nadeel wellicht beperkt kan worden door vanuit de gemeente de gesprekken met het wijkpanel (vh dorpsraad) in 
eerste instantie te richten op de actualisatie (herijken) van Kompas op De Noord (waaronder het gebouw Rondeel) 
op de agenda te zetten en in die gesprekken alvast vooruit te blikken op activiteiten die vanuit de bovenregionale 
projectgroep onder de vlag van de Regionale Sociale Agenda (Vitaliteitsimpuls kleine kernen) in de kernen De 
Noord en Veenhuizen plaats gaan vinden en waarvoor de medewerking van het Wijkpanel en inwoners van groot 
belang is. Het eerste verkennende gesprek met het wijkpanel staat gepland voor 20 maart a.s. 
In dit gesprek zal o.a. de toekomst van lnfo(N)oord inclusief de bibliotheek in 't Rondeel op de agenda staan. 

Samenvattend advies: 
1. Beide projecten met elkaar te verknopen vanwege de voordelen die dit oplevert 
2. De kansen aan te grijpen die hieruit kunnen ontstaan, o.a. voor de functie van het gebouw Rondeel, maar 

ook ten aanzien van het stimuleren van de eigen kracht en vitaliteit van inwoners en maatschappelijke 
organisaties 

3. Wethouder Stam als projectwethouder aan te wijzen, gezien haar relatie met de Regionale Sociale Agenda 
(RSA) en het (vermoedelijke) zwaartepunt van de uit het proces voortvloeiende projecten (Kanteling -
eigen kracht), maar ook haar portefeuille Vastgoed. 

Hoofd afdeling Soc. Ruimtelijke Ontwikkeling, 

A.C. Balm 


